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 30.4.2021  פ"אתש ' באייריח אמור פר'שבת ערב                           52-892גיליון מס'  –קיבוץ לביא בס"ד, 

   daflavi@lavi.co.il -דואר אלקטרוני

 

 

 

 ל"ג בעומר: –פרשת "אמור" 

כם'. אני ה' מקדש ונקדשתי בתוך בני ישראל  לא תחללו את שם קדשי'ו  –ל  בפרשת השבוע שלנו, מצווה הקב"ה את בני ישרא"

זכותו ואחריותו הראשונה של כל יהודי היא לקדש שם שמיים ברבים    ?מה הכוונה ומהן ההשלכות המעשיות של המצווה הזו

מיומיות יותר, לעשות יחסי ציבור טובים לה' ולתורתו. מצוות מסוימות משיגות זאת בהחלט, כמו ברית  או במילים אחרות ויו

כך של גופו? המניע האפשרי היחיד  -ועוד בחלק רגיש כל  –מילה. למה שנבצע ניתוח מיותר מבחינה רפואית, על ילד חסר ישע  

 ה'. ה' בעולם, שזהו עיקר עניין קידוש  כשאנחנו עושים זאת, אנחנו מרבים את כבוד '! שככה אמר ה הוא

כל פרט ופרט בהתנהלות החיים שלנו יכול לפעול בדרך זו. פעם שאלתי אישה מה גרם לה להחליט לשמור תורה ומצוות. היא  

ונתינה.   נועם  של  למודל  ומפונקת,  מילדה מצוברחת  הילדה השתנתה  מצוות,  בת העשר החלה לשמור  סיפרה שאחייניתה 

מצד שני, יהודי שמתנהג בצורה  י!'.  אם כך התורה משפיעה על האדם, אז זה מה שאני רוצה גם לעצמ'צמה:  האישה חשבה לע

וזו הסיבה שבגללה אנחנו מוטרדים כאשר יהודי מרמה בעסקים. חוץ מזה שהוא עובר על   –שלילית, הורס ומחלל את שם ה' 

אדם, אז אני לא רוצה שיהיה  -אם זה מה שהתורה עושה לבן 'דברי התורה האוסרים לגנוב, הצרה הנוספת היא שאנשים יגידו:  

 .. המעשים שלו מרחיקים אנשים אחרים מהאלוקים'לי חלק בזה

מושחת, אז    –ה"אור לגויים"    –אפילו יותר מזה, התנהגות כזאת מביאה לידי ייאוש, משום שיש תחושה ש'אם העם היהודי  

 ו...". ת גדולה. שמו הטוב של האלוקים מונח על הכף. והדבר תלוי בנכל הזדמנות גדולה באה עם אחריו ?'מה עם כל השאר

 ]ר' שרגא סימונס[ 

 

 לכל זמן ועט  

 

ישיבת הנהלת הקהילה שהתקיימה השבוע, הייתה ישיבה משותפת עם המזכירות וצוות "אורחות חיים".    –אורחות חיים  

מהדברים, והשאלות שכבר בשלב הזה נראה נכון שיבואו  בישיבה הוצגו הדברים שנאספו במעגלי השיחות, תובנות הצוות  

השבת הבאה,   במוצאי  תיערך  לציבור  בבניית העקרונות. הצגת הדברים  יוכל להתקדם  מנת שהצוות  על  הציבור  להכרעת 

וחשיבות השתתפות מירב החברים באסיפה, על מנת לשמוע, לדון ולהיות חלק מההחלטה, היא חשיבות מכרעת! לקראת  

 פורסמו השבוע באתר הקיבוץ סיכומי כל השיחות, וכולם מוזמנים לגלות מעורבות ולעיין בהם עוד טרם האסיפה. האסיפה, י

לאור פניות שהגיעו לצח"י ומתוך רצון לתת מענה בתחום התפילות בבית הכנסת, לתפילת ילדים    –"ולב בנים על אבותם"   

מהיום עזרת הנשים המערבית, תהווה במהלך ימות החול אזור  ומבוגרים שאינם מחוסנים בתוך המבנה, הוחלט בצח"י שהחל  

שיוגדר כאזור "תו סגול", ולכן יוכלו לשהות בו גם לא מחוסנים ]כמובן שבהתאם להנחיות ובעטיית מסכות[. הישיבה תהיה  

ר בית  לא בצמידות למחיצה, אלא משורת המושבים השנייה, כדי לשמור על מרחק מהיושבים מהצד השני של המחיצה. שא

הכנסת ימשיך להיות מוגדר כאזור המופעל ב"תו ירוק" בלבד. בסופי שבוע, בהם יש "ביקוש" נשי גבוה לשימוש בעזרת הנשים  

 פתרון זה אינו ישים, ולכן בשבתות ימשיכו להתקיים האפשרויות של מניין באלונים או תפילה ברחבת בית הכנסת.

התיירות בלביא, והרצון להרחיב את הפעילות עם תוכן משלים שייצא אל מעבר לגבולות  כחלק מקידומו של ענף    –בית מורשת  

, לחזק ולקדם את בית המורשת כעוגן תיירותי. אין ספק שכבר  התיירות  מבנה המלון, בחר הצוות המלווה את פיתוח ענף

לאומי, אך ישנו רצון לקדם את    היום הבית מלא בתוכן משמעותי, והוא מספר סיפור שיש בו גם מרכיב מקומי וגם מרכיב

עמותה   הוקמה  כך  לשם  מבחוץ.  לאורחים  יותר  ומזמינים  ייצוגיים  שיהיו  מנת  על  וסביבתו,  הבית  של  הפיזית  הניראות 

 שמטרתה לקדם את פעילות הבית, ונעשתה פניה למספר גורמים התומכים בפעילויות מעין אלה, אך נראה שבמקביל רצוי  
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לחפש מקורות נוספים לטיפוח המקום. אם מי מחברי לביא חושב או יודע על אנשים או גופים שירצו לתרום לפיתוח בית  

המורשת, המספר את סיפור הקינדרטרנספורט, ההכשרה באנגליה, העלייה לקרקע, וההיסטוריה הקיבוצית, מוזמנים לפנות  

 מקום ומורשתו יקודמו.  לטובה וינטר, לחנה עמירם או אליי, על מנת שפיתוח ה

במהלך  בשבוע האחרון נפגשו נציגי הנהלת הכספים בלביא, עם נציגים של בתי השקעות שונים, על מנת לקדם    –פיקדונות  

פתרון נגיש ויעיל לחברים, להעברת כספי הפיקדונות מתוך הקיבוץ לחשבונות בחוץ. המגמה הזו, עליה  השבועות הקרובים  

קצת קפאה על שמריה, ועתה עם הגברת רמת הוודאות בשוק, מצאנו לנכון לקדם את העניין. הגם  דיברנו עוד טרם הקורונה  

מפגש   לקיים  היא  הכוונה  ולקיבוץ.  לחבר  הנכון  הדבר  היא  הפרטיים  החברים  כספי  הוצאת  מחייבת,  החלטה  אין  שכרגע 

על מנת לבחור פתרו ולאחריו לאפשר לחברים להיעזר באנשי המקצוע,  בנושא,  לכספיהם הפרטיים.  הסברה  נות מיטביים 

כמובן, שככל שיהיה צורך, תינתן תמיכה של אנשי הכספים לחברים, על מנת שהשינוי בהתנהלות יהיה מלווה בתחושה של  

 ביטחון בהחלטות אצל כל חברה וחבר. 

 שבת שלום! 

 נתי 

 

 

 מהמלון

 שלום לכולם  

 לעבודה  סדירה במלון אנו בוחנים כל הזמן את נושא התורנויות והגיוסים .  מאז שחזרנו 

 אנו משתדלים להקל עד כמה שניתן על התורנים ולייצר תנאי עבודה נוחים. 

 אנו מודעים למורכבות ולבעיה .  – על תורנות ארוכה וקשה מדי  חדר האוכלמתורני  הגיעו משוביםלאחרונה 

נשארים  חדר אוכל מלון  לטנו להגדיר מה כוללת התורנות על מנת להימנע ממצב בו תורני  לאחר בחינת הנושא בכללותו הח

 שעות ארוכות בתורנות. 

 להלן הנחיות לפינוי ולגיוסים :

בשבת )ערב או בוקר( כוללת הורדה של הכלים מהשולחנות שהוקצו עד למצב בו נשארת מפה על    חדר אוכל מלוןתורנות  

 צורך בניקוי הרצפה ,עריכה, משימות אחרות נלוות וכו' . השולחן ללא כלים כלל. אין  

יותר   קצת  לקחת  יכול  ולעיתים  שעתיים  לפחות  תמשך  אוכל    –תורנות  לוקחים  עדיין  או  יושבים  עדיין  ואורחים  במידה 

 (. לפנות לאחראי )חדר אוכל או מטבח  הםעלי יםמגיע  תורניםכשה. מהמזנון

 , תודה רבה מראש

 הנהלת המלון 
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 ט"ז באייר התשפ"א  28/04/2021                                                                                                                                                 

 סיכום ביניים לתהליך איתור והשמה ליו"ר מזכירות 

 לה, לא נמצא/ה מועמד/ת לתפקיד!!! נכון למועד כתיבת שורות א –חברים יקרים 

 אנו זקוקים לעזרתכם!!!! 

 המכרז פורסם מספר פעמים ולא היו פניות של מועמדים לתפקיד.  

חברים/ות . הפניות נעשו על פי ניסיון רלוונטי, פעילות בוועדות, ניסיון ניהולי וכיוצא בזה. כל    15הצוות פנה באופן יזום ל  
 הפניות לא נענו לקריאתנו...  

 תפקיד יו"ר המזכירות הוא המניע את כל תהליך הבחירות בהמשך...

חברים! בואו ניקח כולנו אחריות ונוביל מהלך של גיוס אנשים לשורות ההנהגה. אלו שיקבעו את סדר היום, יובילו, יקשיבו  
 מתפקיד יו"ר המזכירות...  –וישפיעו! וכל תהליך הבחירות היוצא לדרך מתחיל מכאן  

מו מתאים/מה לתפקיד, מי שיש לו רעיון לחבר אחר המתאים לתפקיד )ויכול לשכנע אותו...( , מי שענה לנו  מי שרואה עצ
 בשלילה ומוכן להרהר בשנית בעניין זה... 

 זה הזמן!!!! 

 אנו נמצאים בצומת מכרעת באורחות חיינו וזה זמן משמעותי להובלת תהליכים באופן המתאים והראוי לקהילתנו.

 נכון שיהיה על ידי חבר/ת קיבוץ.   –הזה איוש לתפקיד  

 חשוב לציין כי מדובר בתפקיד משמעותי ביותר גם בניהול פנימי וגם סטטוטורי כלפי רשויות המדינה. 

 

 ועכשיו שאמרנו, נחזור שוב להגדרת התפקיד:  

:  המזכירות נבחרת ע"י האסיפה ומשמשת כוועד הנהלה של האגודה השיתופית בהתאם לחוק. המזכירות    מהות התפקיד
משמשת כמוסד הביצועי העליון והיא שואבת את סמכותה מהאסיפה. היא האחראית לניהול השוטף של הקבוצה. המזכירות  

על האינטרס הכולל של הקבוצה בהתאם  מכוונת ומתאמת את פעילויות הנהלת הקהילה וההנהלה העסקית, תוך שמירה  
 לערכי הליבה שלה. 

 : עד יום בשבוע. היקף משרה היו"ר

 :  אסיפת חברים.כפיפות 

 : הנהלת העסקים, הנהלת קהילה, יחידת מש"א. כפופים 

 :  ע"י האסיפה. אופן הבחירה

 שנים.  4:  אורך קדנציה

 : עיקרי הגדרת התפקיד 

 צעות ההנהלות, להכנת תכנית עבודה רב שנתית, מתוך ראייה מערכתית כוללת..       לקבוע מדיניות ולהוביל באמ1

 .       להוביל תהליכים במטרה ליישם את תוכניות העבודה שאושרו. 2

 .       להציג לאישור האסיפה  תוכניות שנתיות העולות בקנה אחד עם התוכנית הרב שנתית. 3

 לה, עסקים( ותיאום ביניהן. פיקוח ובקרה על פעילות ההנהלות )קהי       .4

 לאשר, לבקר ולהביא לאישור האסיפה במקרה הצורך, תוכניות בעלות היקף כספי משמעותי ונושאים מהותיים.  .5

 .       לכנס את האסיפה ולקבוע את סדר יומה. 6

 .       להכריע בערעורי חברים ומוסדות במסגרת נוהל ערעורים, כחוליה בשרשרת לפני האסיפה. 7

 

 משרה,  כיום בשבוע. ניתן לשלב עם כל משרה נוספת.  20%ובר בתפקיד בהיקף של מד

 חברי צוות האיתור: אלי אלידין, רפא גנות, חנה אוצטר, גלילה יעקבס ורותם ענבר 

 10/05/2021חברים המעוניינים להגיש מועמדותם לתפקיד מוזמנים לפנות אל גלילה במשאבי אנוש עד לתאריך 

 ש עם כל מועמד/ת ויבדוק את התאמתו/תה לדרישות התפקיד. צוות האיתור ייפג

 

 יו"ר מזכירות לביא  -בברכה, צוות איתור והשמה                                  
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 הודעות 

 

 ********************************** 

 מועדת קליטה 

 חברתי בסעודה שלישית השבת. מפגש ועדת קליטה מזמינה את המשפחות בקליטה ובעצמאות כלכלית ל
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 לרותי וייס 

 לשילה קריצלר 

 הרבה מזל טוב 

 הנין  -להולדת הנכד

   בן לשירן ומנחם 

 

 לטל ושגיא רובינשטיין 

 פלג  ללאה וצבי

 ולכל המשפחה 

 הרבה מזל טוב  

 הנכד -להולדת הבן
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 , תשפ"א ט"ז באייר בס"ד,

 שלום רב, 

 

 מה עניין שמיטה אצלי? 

תנועת   ובהם  וטובים  רבים  גופים  בשותפות  ארצי  שמיטה  כנס  בהר, מתקיים  לקראת פרשת  הקרוב,  בשבוע 

יתקיים ערב ביוזמת הקיבוץ הדתי    , 2.5ראשון הקרוב כ' באייר,  הקיבוץ הדתי. ביומו הראשון של הכנס, יום  

? כיצד מיישבים את הפער  מה עניין שמיטה אצלי – שאליו הוזמנו מרצים טובים וחשובים שיבררו את השאלה 

בין מצוות השמיטה לחיינו כאן ועכשיו, בחברה שברובה המכריע אינה חקלאית? מה בין כוונת התורה לשמיטה  

כדי   נרשמים  ועוד. איך מצטרפים לשיעורים?  ומצע מנותק  פירות שביעית  שלנו? על שמיטת כספים, קדושת 

ועוקבים אחר הפרסומים בקיבוצים ובפייסבוק של     https://forms.gle/f9KV3eQ93B6WffQQ6לקבל קישור לזום  

התנועה. הכנס ישודר גם בפייסבוק לייב. הכנסו וראו מה עוד קורה בכנס ואילו שיעורים וסדנאות מתקיימים  

 https://landing.zst.co.il/shmita21במציאות ובזום 

 רותם שכטר מ' אגף חברה  - מיטל  –פורום מזכירים ומנהלי קהילה  

ממוקם  , והקמהשלב הבשנמצא  שבגלבוע, ישוב קהילתי מעורב    'מיטל'בישוב החדש    הפורום  נפגש  לפני כשבוע

משפחות שהן חלק מהגרעין הראשוני  של    14-ל. במקום הוקמה שכונה זמנית  בסמוך לכפר הגמילה מלכישוע

לתי  ימנהלת פיתוח קה-אפרת פולק  ו   , מנהל אגף קהילה  – איתמר מטיאש  נציגי המוא"ז עמק המעיינות,  הישוב.  

'טעימות' מתפיסה העבודה של  הציג בפני הפורום  איתמר  .  ההיבטים המועצתיים בהקמת יישוב חדש  סקרו את 

מועצה/יישוב/תושב    עצההמו של  המשולב  מודל  במרחב  ייחודית  האיתנות'ואת  דוגמה  הוא  המעיינות  עמק   .'

בת מעלה מכמש הנשואה לבן    –שרי גודמן  שיתפה אותנו  בהמשך  תנועה.  -ישובים-מוא"ז  -לעבודה משותפת  

  שמחות וגם בם,  אתגריב  ,ליצור קהילה מעורבתהאישי  רצון  , בקיבוץ עמיעד, מהמשפחות הראשונות של מיטל 

הרצון לאזן בין צרכים   -  המורכבתהתייחסה למציאות    שרי  . (הקמת יישוב חדששבחלוציות )סיפוק  ובתחושת ה

  עם היישובים השכנים בהר. והמשפחה. דנו גם על החיבורים  דתיות )מניין למשל( לבין חופש הפרט    ומחויבויות

על הציר הפיזי והתכנוני ועל  , המלווה את הקמת מיטלהפרוייקטור , )עין הנצי"ב( מגדעון ישראלי שמענו סקירה

להקמת    'ריטוש'הר העובר בימים אלו  ב  צפינו.  שלפים הדגשים להקמת יישוב שכבר נוסו ושוכללו בהקמת שכונת  

נפגשנו עם ניצן  בהמשך היום    .בתהליך  מתי החלטה וביצועשל צלסוגיות  , והתייחסנו  תשתיות ליישוב הקבעה

והזמנה לשיתופי פעולה.  ל  , מנהל אגף כלכלה הנכנס  ,אבירן   שם ן,  רקהר בבתצפית  יצאנו ל  ממיטלהיכרות 

  – הקשר בין קהילה וסביבת הטבע שלה, על שביל עמק המעיינות    שסיפר על  )חבר ט"צ(  פגשנו את זיו כרמל

  רחב בו הוא פועל. ודוגמאות רבות לשיתופי פעולה, אדוות, תוצרים ותהליכים במ  ,מיזם שמשנה מציאות באזור

שצמח    מיוחדמיזם  ,  מרחב לעשייה חינוכית בטבע מתוך חיבור קהילתי משמעותי  -  'בית ילדים יערלמדנו גם על '

  , לאיתמר, אפרת , גדעון וזיו,  תודה רבה לחברי מיטל על קבלת הפנים החמה  בטירת צבי בתקופת הקורונה.  

   המשתתפים!ולכל 

https://forms.gle/f9KV3eQ93B6WffQQ6
https://landing.zst.co.il/shmita21
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 ינון מרבל בשם מנהלת הבניה  -  פרויקט "השלוחה" בבית רימון

בילי הליכה בין הבתים וכביש  )ש  כשכונה קיבוצית   שתוכננו  מגרשים   58'פרוייקט השלוחה' בקיבוץ בית רימון,  

לצוות מתוך   מידיים חיצוניות  להעביר את ניהול הפרויקטהחליטה  אסיפת הקיבוץ  ( יצא לדרך.  היקפי אחד בלבד

  ובהתמדה בנחישות  היו רבים אך    אתגרים. ההמשפחות המתעתדות לבנות  ותיקים, צעירים ונציגי  חברי  –  הקיבוץ

זה. צמד אדריכליות ל צביון  שניתן להתאימם לצרכים תוך שמירה עדגמים    8  יצרו  הותרו החסמים בזה אחר 

גהניהול הפנימי    סוד ההצלחה הוא אחיד. בניית הבתים תהיה עצמאית.   וביצועיתשמאפשר  ,  מישות תכנונית 

  שהפכו עם המשפחות הבונות,    ; השיתוף המלא  כניות לצרכים המשתנים ולרצון המשפחות הבונותוהתאמת הת

לדוגמה, לאחרונה הוחלט על שינוי במבנה גן השעשועים: התאמתו לטווח  )  מנוע של הפרויקטל כוח הדוחף ול

כבר גרות בקיבוץ  משפחות רבות מתוך הפרויקט  (.  גילאים רחב, והפיכתו למונגש ומותאם לבעלי צרכים מיוחדים

ומובילות את תהליך הקליטה של יתר המשפחות המצטרפות לפרויקט. לשמחתנו, אנו עדים לביקוש הולך וגובר 

השנים    5  - את עצמו ב   )!(  צורת החיים של הקיבוץ המתחדש. למעשה קיבוץ בית רימון הכפיללהצטרפות ל

השכונה מתאפיינת בסטנדרט ביצועי  . ישים ובימים הקרובים תתבצע סלילת הכב  הושלמוהתשתיות  .  האחרונות

מאוד  בשטח  הכולל   גבוה  הקיים  לטבע  התכנון  והתאמת  עצים  לכל  שימור  כח  יישר  מאוד!  ומשמח  מרגש   .

 העוסקים במלאכה. 

 סבב ביקורים  -מסע מתחברים בתנועה 

ולהתחב השטח  את  שוב  לחוש  מטרה  מתוך  הקיבוצים  בין  מסע  של  בתחילתו  נמצאת  הפעילה  ר  המזכירות 

לחברים ולהנהגות הקיבוצים. בשבועיים שחלפו נפגשנו במעלה גלבוע ובמגדל עוז ובשבוע הקרוב נפגש עם  

פנים בפנים, קצרים אך משמעותיים, מאירים את   ושלוחות. המפגשים  צוותים מעין הנצי"ב, טירת צבי, מירב 

ם למימושו באופן המתאים  הייחוד של  כל קיבוץ, ומשתדלים לגעת בטעם החיבור התנועתי המשותף, ובכלי

לזמן הזה ולכל קהילה. הנקודות שעולות במפגש בכל קיבוץ, משמשות קריאת כיוון וחלקן, לאחר עיבוד מתאים,  

 יקבל ביטוי במועצה תנועתית ובתוכנית העבודה.  

 שבתות התנועה 

תאריכים חדשים    לאחר תקופה של סימני שאלה ודחיות, הגענו סופסוף לתקופה שיש בה אופק אופטימי וקבענו 

וינואר    2021לשלוש שבתות הקיבוץ הדתי מתוך תקווה שעד לביצוען בעוד מספר חודשים )אוקטובר, נובמבר  

(, מצבנו ילך וישתפר מבחינת ההגבלות. גם השנה נציע למנות בכל קיבוץ חבר או חברה שיסייעו לכל מי  2022

ונפרסם כאן בשבוע הבא את רשימת המתנדבי ם למשימה. אפשר לפנות אליהם לפני  שמתקשה בהרשמה, 

( ההרשמה  ב  12.5מועד  )מתחילים  ההרשמה  שבבוקר  כך  ובהנאה  9:00(  בהצלחה  למשימה.  יתכוננו  כבר   )

 www.kdati.org.il –לכולנו! פרטים על השבתות וקישור להרשמה באתר הקיבוץ הדתי 

   השדה הפוליטי

חוסר הוודאות בזירה הפוליטית נמשך. אנו ממשיכים במאמץ ובהתארגנות לאפשרות שתקום ממשלה, ומכינים  

, בתקווה להשפיע היכן שניתן. בשבוע הבא ניפגש בעז"ה עם  םאת הנושאים המתאימים להסכמים הקואליציוני

ום ממשלה שתיקח אחריות  ניר אורבך, מתן כהנא ועידית סילמן. אנו מקווים שתק  –חלק מהח"כים של ימינה  

 ליציבות ותבטא פוליטיקה של ברית אמיתית של החברה בישראל.   

 שבת שלום, אמיתי פורת וחברי המזכירות הפעילה 

 

http://www.kdati.org.il/

